
Sněmovna odsouhlasila v prvním čtení zákon o podpoře bydlení.
„Vítáme, že vláda bere své programové prohlášení vážně,”
komentuje iniciativa Za bydlení
10. 7. 2024, Praha

Poslanci a poslankyně dnes schválili v prvním čtení vládní návrh zákona o podpoře
bydlení. Stalo se tak téměř dva měsíce po jeho předložení na vládu, kde jeho schválení
předcházely rozsáhlé diskuse uvnitř vládní koalice. Zástupci odborné veřejnosti a lidi z
praxe jeho přijetí vítají.

„Ještě není vyhráno, ale schválení zákona v prvním čtení je každopádně skvělou zprávou.
Zhruba dva měsíce zpátky vypadala situace tak, že se zákon zasekne v koaličních
vyjednáváních a zažijeme další volební období, kdy se s dostupností bydlení a jeho udržením v
České republice nestane nic. Vítáme, že vláda bere své programové prohlášení vážně a
podpořila legislativu přímo zaměřenou na ukončování bytové nouze v ČR,” komentuje schválení
mluvčí iniciativy Za bydlení Mikoláš Opletal.

Iniciativa Za bydlení, která sdružuje nevládní neziskové organizace, akademiky a akademičky,
představitele a představitelky samospráv, dlouhodobě řadí přijetí zákona o podpoře bydlení
mezi priority zlepšení dostupnosti bydlení.
„Přes 150 000 lidí včetně 61 000 dětí v bytové nouzi si systémovou podporu pro udržení a
prevenci ztráty bydlení nejen zaslouží, ale i ji nutně potřebují. Bytová nouze není neměnnou
společenskou realitou, dobré zákony ji mohou účinně snižovat. A jedním z těchto zákonů je
zákon o podpoře bydlení,” říká Iva Kuchyňková, manažerka advokační činnosti Charity Česká
republika.

Zákon v průběhu vládních vyjednávání prošel řadou dílčích úprav. Mikoláš Opletal k tomu
dodává: „Stávající vládní návrh vnímáme jako kompromisní výsledek koaličních jednání, který je
nadále smysluplný a odpovídá námi stanoveným základním principům funkčního zákona na
podporu v bydlení. Nevidíme však prostor pro další případné omezování úvazků a lidských
kapacit pro naplňování agendy a podpůrných opatření, které zákon předpokládá.”

„Finanční prostředky vložené do ukončování bytové nouze nejsou výdaji, ale investicemi, které
se ve výsledku vyplatí všem. Děti nebudou muset vyrůstat v nákladných ústavních zařízeních,
stabilní domov je velmi důležitý také v jejich vzdělávací dráze, více lidí bude mít prostor být
ekonomicky aktivními a sníží se náklady na zdravotnictví. Je dobře, že si Sněmovna toto
uvědomuje a zákon v prvním čtení podpořila,“ říká k posunu zákona k projednání do výborů Jan
Černý, ředitel Sociálních a vzdělávacích programů Člověka v tísni.

https://www.zabydleni.org/
https://www.zabydleni.org/vladni-navrh-zakona-o-podpore-bydleni-cerven-2024


“Věřím, že se zákon podaří brzy projednat ve výborech a posunout do finále ve sněmovně. My
kdo řešíme dopady bytové nouze na jeho přijetí už netrpělivě čekáme. Pokud by se zákon
nestihl schválit, znamenalo by to pro nás další roky složitého řešení bytové nouze bez státní
podpory a tedy za výrazně náročnějších podmínek,” vítá přijetí zákona radní Karlovarského
kraje pro sociální oblast Robert Pisár.

„Na zákon čekáme už mnoho let. Potřebujeme ho teď a vítáme, že parlament dnes zásadně
pokročil na cestě k jeho přijetí. Nyní je na něj navíc navázaných téměř deset miliard z
prostředků EU pro Českou republiku z Národního plánu obnovy,” uzavírá Opletal.

Kontaktní osoba za iniciativu Za bydlení:
Mikoláš Opletal
+420 774 645 467
Mikolas.opletal@socialnibydleni.org

„Projekt byl podpořen Nadací OSF z programu Stronger Roots, který je financován Evropskou unií z programu
Občané, rovnost, práva a hodnoty (CERV). Program Stronger Roots posiluje odolnost a stabilitu neziskových
organizací a přispívá k jejich většímu propojení s veřejností.
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a stanoviska Evropské unie nebo Nadace OSF. Evropská unie ani Nadace OSF za ně nenesou odpovědnost.“
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